
 

 

ročník  VI.         číslo 5 / 2014  

Rok 1976   

Zima byla mírná, mrazy nejvýše 16 stupňů        

a bez sněhu. Zjara měsíc pršelo a pak nastalo 

období sucha. Vše   začalo usychat a bylo nutné 

provésti opatření. Začaly se sekat příkopy        

a strouhy podél cest, úhory a i kopřivy kolem 

rybníka v parku, aby bylo zajištěno krmení pro 

dobytek a nemusely se snižovat stavy zvířat. 

To bylo    nutné pro plynulé zásobování masem. 

Sucho se nejvíc projevilo na výnosech obilí.  

Zrno bylo drobné, nevyzrálé. Úsporně se      

hospodařilo i se slámou neb i  ona  musela    

nahradit krmení  za píci. Chmele proběhly 

rychle. I zde se projevil následek sucha. Přišel pod-

zim, který je vždy dobou brambor. Stojí snad za to 

připomenout, že brambory se k nám dostaly po třice-

tileté válce. Podle dochovaných listin prý přišly 

brambory na sever Čech v roce 1717 jako zboží     

pašované, ale na druhé straně už o dva roky předtím 

podává benešovský hejtman hlášení svému pánu, hra-

běti Thunovi z Děčína, že dal brambory vysázet na 

zahradě. V roce 1722 už nařizuje hraběnka Filipína, 

aby se brambory vysazovaly na dvorech a selských 

polích. Příliš mnoho důvěry k nim asi nebylo neb se 

musely vysazovat podle rozkazu. Letos, přes neúrodu     

ostatních plodin, bylo brambor mnoho a byly veliké.  

Rok 1976 byl rokem do všech zastupitelských sborů.      

D o  M N V  K o l eš ov i c e  b y l i  n a v r ž e n i :                               

Bečvář Jindřich 28 let,   Čečrdlová Jaroslava 46, 

Drozda Jaroslav 46, Englický Josef 39, Herinková 

Božena 39, Herink Josef 45, Houba Václav 51, Hre-

nák František 34, Hrubý Jaroslav 51, Košťálová Ma-

rie 61, Krausová Zdenka 51, Kučaba Pavel 31, Kučera 

Jiří 38, Kuklová Jarmila 46, ing. Václav Landa 39, 

Lenoch Antonín 56, Lill František 33, Lochovský Ja-

roslav 58, Matějka Emil 42, Mériová Anna 34, No-

votný Petr 30, Pelikán Bohuslav 30, Roller Mikuláš 

55, Rosenheim Jaroslav 34, Svítek Václav 23, Švar-

cová Alžběta 30 a Vališ Josef 56.  

  

Babi raď, 

trochu pozměněné rčení pro mne v dětství platilo na sto procent. Babička mne naučila 

plést, háčkovat, péct buchty a poradila v mnohém. Stejně tak jsem se obracela s prosbou   

o radu na maminku. Ohledně vaření, zavařování, výchovy dcer. Vždycky měla správné     

řešení. Neuplynula dlouhá doba a roli té staré jsem přebrala já. A pilně jsem se na ni     

připravovala. Přeci ty mladé nemohu zklamat. A byla jsem ráda, že mohu pomoci.         

Netrvalo to dlouho. Jak vnoučata dospívala, otázek bylo čím dál méně. „Neboj, to si     

najdu na internetu“, slyšela jsem častokrát. Mimo dosah počítače jsem byla k potřebě ale 

já. Do chvíle, kdy si pořídili chytré telefony a vyhledají si co potřebují ať jsou kdekoli.           

A najednou se role obrátila. „Počkej babi, najdu ti to.“ Ale návod na rozhodování se 

v životních situacích se na internetu najít nedá. Na to jsou třeba dlouhé životní zkušenos-

ti. Vždyť i v dobách  dávno minulých bývali ti nejstarší takzvanou radou starších a byli 

rádci všech vládců v jakékoli společnosti. A tak občas o radu někdo přijde. Vážím si toho 

a snažím se pomoci. Třeba i receptem na dobré jídlo  Vždyť babiččiny moučníky, léty     

vyzkoušené, jsou stále ty nejlepší.                                                                               - li -                                                                                      

Jak to v tomto roce v Kolešovicích vypadalo, se 

dočteme v příštím čísle .      -  li  - 



 

 

VYHODNOCENÍ VOLEBNÍHO OBDOBÍ 2010 - 2014. 

V tomto volebním období pracovalo zastupitelstvo obce ve složení:  

Jiřina Hrenáková, Jitka Kozlerová, Miroslava Brabcová, Jiřina Poděbradská, Jiří Čečrdle, Martin Dvořák, Jaroslav 

Procházka, Tomáš Hrenák a Jaroslav Kovář.            

V době od 25. 10. 2010 do 30. 9. 2014 bylo svoláno 28 veřejných zasedání ZO a uskutečnilo se 46 pracovních porad 

starosty obce. 

Zastupitelstvo obce si vytyčilo priority nového volebního období: dobudování kanalizace stoky B, podání žádosti      

o dotaci na MZe na  kanalizaci stoky A,C a D, vybudování veřejného vodovodu, dokončení Komplexních pozemko-

vých úprav, maximální využití vhodných a dostupných dotačních titulů a udržení vytvořené finanční rezervy           

za účelem dofinancování povinných spoluúčastí. 

V prosinci 2010 byly podány 3 žádosti o dotace na Středočeský kraj. Z nich obec obdržela dotaci na výměnu oken 

v základní škole.  

Rok 2011. 

Po celý rok probíhaly Komplexní pozemkové úpravy v katastrálních území Kolešovice a Zderaz. Byla opravována 

zámecká zeď.  Obec jednala se Severočeskými vodárnami o možnosti vybudování vodovodu s napojením na        

vodojem ve Strojeticích, bohužel, ale k dohodě nedošlo. Pokračovala rekonstrukce kaple sv. Jana Nepomuckého ve 

Zderazi za aktivní spoluúčasti OS Zderaz. Byla podána žádost o dotaci na dětské hřiště do Nadace oranžová hřiště. 

Vyhověno nám nebylo. Byly prodány stavební parcely v lokalitě Tržiště. Obec obdržela dotaci z Programu rozvoje 

venkova prostřednictvím MAS Rakovnicko na dětské hřiště. Byla založena tyčová chmelnice na dolní návsi. S MZe 

bylo jednáno o možnosti poskytnutí dotace na kanalizaci A,C a D. Byly podány 3 žádosti do fondů Středočeského 

kraje. V posledním čtvrtletí 2011 bylo započato  s výměnou oken a dveří v budovách základní školy. Práce byly    

dokončeny v únoru 2012. 

Rok 2012. 

Nadále probíhaly pozemkové úpravy. Finanční úřad provedl kontrolu použití dotace na kanalizaci B – bez závad. 

Starosta opět navštívil MZe za účelem získání dotace na kanalizaci A,C a D. Byla dokončena obnova kaple ve        

Zderazi, jež byla poté slavnostně vysvěcena.    

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 18.8. 2014:   

Přítomni: M. Dvořák, J. Kovář, J. Hrenáková, M. Brabcová, J. Poděbradská, J. Čečrdle. 

- Zastupitelé obce se dohodli na termínu veřejného zasedání, které se bude konat dne 16. 9. 2014. Veřejné zasedání 

bude svoláno z důvodu dodržení lhůty stanovené zákonem o obcích.                        

- Aves Kladno, záchranná stanice pro volně žijící živočichy, do jejíž působnosti obec patří, požádala o příspěvek      

na činnost. Byl navržen a schválen příspěvek ve výši 2.000,- Kč.                        

- Zastupitelé byli seznámeni s dopisem pana J. Nechleby z Prahy, který se týkal odstranění betonových obrubníků 

z nepoužívaných hrobových míst. Obrubníky byly odstraněny z praktických a estetických důvodů. Starosta v tomto 

smyslu vypracuje odpověď a na dopis odpoví.              

- Obec podala na jaře letošního roku žádost  na Státní fond životního prostředí o dotaci na zateplení  kulturního    

domu. Tato akce se  z důvodu nízkého ohodnocení dostala do zásobníku akcí.   Starosta byl osloven zástupcem     

firmy, která byla vybrána k administraci této akce včetně podání žádosti s tím, že pokud by se zateplení realizovalo 

letos, obec  by dotaci mohla dostat. Bylo vypsáno výběrové řízení na dodavatele stavby s termínem plnění zakázky 

od poloviny srpna do konce listopadu. Aby byla dotace obci definitivně přiznána je nutno termín dokončení bezpod-

mínečně dodržet. Pro realizaci akce byla vybrána firma SALK s.r.o. Rakovník, která nabídla nejnižší cenu. S touto 

firmou má obec dobré zkušenosti a je tedy předpoklad, že se stanovené lhůty zateplení KD zvládnou v dohodnutých 

termínech.             

-  Starosta byl navštíven paní Renatou Markovou z reklamní agentury Kompakt s.r.o. za účelem příspěvku na nákup 

automobilu pro přepravu tělesně postižených osob do vlastnictví Domova Kolešovice, poskytovatele sociálních    

služeb. Vzhledem k proběhlé a probíhající na rozpočet obce náročné investiční výstavbě v obci (kanalizace, zateplení 

MŠ, OÚ a pošta) a do budoucna plánované zateplení kulturního domu a základní školy a zejména výstavbě veřejného 

vodovodu bylo schváleno poskytnutí příspěvku ve výš 10.000,- Kč.        

- Obec plánovala, že při výstavbě kanalizace bude do krajských silnic uloženo vedení vodovodních řadů. Nechala 

proto zpracovat nabídku na provedení prací od firmy, která buduje kanalizaci. Ta nabídla cenu za práce spojené 

s uložením vodovodu ve výši necelých 4 milionů Kč. Tato částka i po případném snížení ve veřejné soutěži je 

v současné době pro obec jako investora zcela mimo její možnosti. Starosta navrhl, aby se touto otázkou zastupitel-

stvo zabývalo až v 1. čtvrtletí 2015, kdy by měly být známy dotační tituly SFŽP na vodovod a případně dotace na 

kanalizaci od Středočeského kraje.            

-  Obec vypsala výběrové řízení na obnovu a prodloužení veřejného osvětlení okolo potoka. Nejnižší nabídku předlo-

žila firma pana Šindlera ve výši 183.423 Kč bez DPH. Vzhledem k nutnosti zafinancování spoluúčasti dotace na 

zateplení KD, bylo dohodnuto, že realizace obnovy VO bude přesunuta do 1. poloviny roku 2015. 



 

 

Dětské hřiště v parku bylo předáno k užívání. Byly zahájeny práce na projektové dokumentaci pro územní řízení na 

vodovod Kolešovice, Zderaz a Heřmanov s využitím vlastního zdroje vody. Obec byla upozorněna na nevyhovující 

WC na poště. Začala existovat reálná hrozba uzavření pošty. Byly zahájeny práce na rekonstrukci budovy MŠ kvůli 

navýšení kapacity z 25 na 38 dětí. Obci byl z MZe doručen dopis, že byla vybrána k financování kanalizace A,C a D, 

a vyzvána k předložení potřebných dokumentů. Z důvodu nedostatku financí nevypsal Středočeský kraj dotace, proto 

nemohly být podány žádosti.  

Rok 2013. 

Bylo zahájeno výběrové řízení na zhotovitele splaškové kanalizace, které probíhalo po celý rok. Dále probíhaly práce 

na projektové dokumentaci na vodovod. Byly zahájeny práce na projektové dokumentaci na chodníky v severní části 

obce. Byla podána žádost na SFŽP na zateplení budov MŠ, pošty a OÚ. Zateplení bylo realizováno v 2. pololetí.     

Na základě žádosti do programu Leader prostřednictví MAS Rakovnicko obdržela obec dotaci na obnovu budovy 

s poštou a spolkovými prostory. Stavební práce byly zahájeny v září. Byly dokončeny pozemkové úpravy. Byly    

podány tři žádosti o dotaci do fondů Středočeského kraje. Byl uzavřen dodatek k úvěrové smlouvě s ČS a.s. na ČOV 

snižující úrok z úvěru ze 4,90% na 1,1%. 

Rok 2014.  

Obec získala od státu bezúplatným převodem pozemek určený pro zastavění stavbou pro bydlení v tržní hodnotě     

1,5 mil. Kč. Byla podána žádost o dotaci na zateplení kulturního domu. Po 15 měsících bylo na čtvrté vypsání výzvy 

pro podání nabídky dokončeno výběrové řízení na dodavatele prací kanalizace A, C a D. Byla uzavřena nová        

úvěrová smlouva na financování kanalizace a doplacení úvěru na ČOV s úrokem 0,89% ve výši 13.670.000,- Kč. 

Bylo vydáno územní rozhodnutí na akci Chodníky Kolešovice v horní části obce. Byla podána žádost o dotaci na 

zateplení budov ZŠ. Na akci vodovod Kolešovice, Zderaz a Heřmanov bylo vydáno územní rozhodnutí. V září byla 

zahájena akce na zateplení KD.  

Po celé volební období probíhaly tradiční společenské akce pořádané spolky a obcí. Zastupitelstvo obce pracovalo 

konsolidovaně bez větších problémů. Chod OÚ byl řádně zajištěn jak vedením obce tak ze strany úředníků, kteří své 

povinnosti vzorně plnili. Obec hospodařila s rezervou 1 mil. Kč, která nyní bude muset být použita na dofinancování 

spoluúčasti dotace na zateplení KD. 

V novém volebním období čeká obec v roce 2014 dokončení zateplení KD. Dále podání žádostí o dotace na         

Středočeský kraj, zejména na dofinancování kanalizace. V roce 2015 podání žádosti o dotaci na SFŽP na vodovod, 

nejlépe v lednu.  Předběžná cena vodovodu je 30 mil. Kč bez DPH. Proběhne zateplení budov ZŠ nákladem 7,5 mil. 

Kč. Získání stavebního povolení na chodníky a místní komunikace, aby mohlo být využito případných dotací na tuto 

infrastrukturu. Rýsuje se možnost dotace z programu Leader+ prostřednictvím MAS Rakovnicko. Tolik velmi    

stručně. Činnost obce a obecního úřadu je tak rozsáhlá, že by na její zdokumentování nestačilo celé vydání Kolešo-

vických listů, jejichž redakci tímto za vše děkuji. 

Co víc si přát? Osobně bych si zejména přál větší zapojení občanů do veřejného dění.  

Přílohou vyhodnocení je tabulka s dotacemi, o které obec požádala. Zvlášť jsou vyznačeny ty, které obec obdržela. 

Za toto období dále obec získala i 1,5 mil. Kč z Úřadu práce na pracovní místa pro Veřejně prospěšné práce. Celkem 

obec obdržela na dotacích v letech 2011 - 2014 21 mil. Kč. 

S úctou ke všem a poděkováním aktivním občanům a zastupitelům obce, Martin Dvořák, starosta obce. 

Poskytovatel dotace       

rok 2011 
Název akce - realizované akce    Přidělená dotace Spoluúčast obce 

Středočeský kraj Výměna oken v budovách ZŠ Kolešovice  1.672.000,- Kč  100.000,- Kč 

Ministerstvo kultury ČR Obnova sanktusní věžičky na kapli ve Zderazu 100.000,- Kč  20.000,- Kč  

Státní zemědělský inter-

venční fond (SZIF) 

Pojďme ven aneb obnova komunitního života v 

obci (Dětské hřiště)  
637.281,- Kč  212.427,- Kč  

Dále byla zpracována a podána žádost o dotaci na nákup použitého zásahového automobilu pro SDH Kolešovice 

(1.500.000 Kč),  do Nadace oranžová hřiště ČEZ (460.982 Kč) a Revitalizace rybníka v Heřmanově (1.000.000 Kč). 

Při hodnocení těchto žádostí nebyla obec úspěšná. 

Poskytovatel dotace       

rok  2012 
Název akce - realizované akce    Přidělená dotace Spoluúčast obce 

MK ČR 
Obnova vnějších omítek a výmalba na kapli ve 

Zderazu  
100.000,- Kč   20.000,- Kč 



 

 

Poskytovatel dotace             

rok 2013 
Název akce - realizované akce    Přidělená dotace Spoluúčast obce 

 SFŽP Zateplení Mateřské školy Kolešovice   1.938.132,- Kč  580.779,- Kč 

 SFŽP Zateplení knihovny Kolešovice 2.032.663,- Kč  567.335,- Kč  

Státní zemědělský inter-

venční fond (SZIF) 
Obnova budovy s poštou a spolkovými prostory   935.446,- Kč  351.299,- Kč  

SFŽP Zateplení Obecního úřadu Kolešovice 1.255.382,- Kč 163.139,- Kč  

Dále byla zpracována a podána žádost o dotaci na Obnovu mlatových pěšin v zámeckém parku v Kolešovicích 

(755.684 Kč) ze SZIF. Při hodnocení této žádosti nebyla obec úspěšná. 

Poskytovatel dotace             

rok 2014 
Název akce - realizované akce    Přidělená dotace Spoluúčast obce 

Ministerstvo zemědělství 
Kanalizace Kolešovice – stoka A, C a D               

- projekt je ve fázi realizace 
8.259.000,- Kč  5.506.000,- Kč  

SFŽP 
Snížení energetické náročnosti Kulturního domu 

Kolešovice  -  projekt je ve fázi realizace 
2.570.861,- Kč  1.328.269,- Kč  

Dále byla zpracována a podána žádost o dotaci na nákup použitého zásahového automobilu pro SDH Kolešovice 

(1.000.000 Kč),  na spolufinancování výstavby kanalizace stoka A, C a D (2.468.869 Kč) a Výměna střešní krytiny na 

MŠ Kolešovice (935.000 Kč). Při hodnocení těchto žádostí nebyla obec úspěšná. Na posledně jmenovanou akci byla 

podána nová žádost o přidělení mimořádné dotace.  

 Komunální volby 2014 a volby do Senátu ČR 

V pátek 10. října a v sobotu 11. října 2014 se otevřou po čtyřech letech dveře volebních místnosti        

a budeme mít možnost volit členy do Zastupitelstva obce Kolešovice. V pátek volby proběhnou 

v obvyklý čas od 14 do 22 hodin a v sobotu od 8 do 14 hodin.  Na základě zájmu spoluobčanů zveřejňu-

jeme tyto informace. Dle sdělení MěÚ Rakovník byly v obci Kolešovice zaregistrovány 2 volební      

strany,  Naše obec a ČSSD.                    

V tento termín budou zároveň probíhat, volby do Senátu České republiky. V případě, že se bude     

konat druhé kolo voleb do Senátu České republiky, budou voliči volit další týden 17. a 18. října 2014 

v obvyklý čas. Pro druhé kolo senátních voleb nebudou hlasovací lístky doručovány přímo občanům, 

ale občané je obdrží ve volební místnosti.  

Pozn. hlasovací lístky pro volby do zastupitelstva obce a volby do senátu České republiky a postup, jak správně    

hlasovat budou voličům doručen v jedné obálce, max. v úterý 7. října 2014. Jestliže někdo bude požadovat hlasování 

do přenosné volební schránky, ať toto oznámí do kanceláře OÚ Kolešovice na telefon 313 582 296.   

Naše obec  

                   1. Martin Dvořák       

                              2. Jaroslav Kovář           

                   3. Jiřina Hrenáková 

                   4. Jiřina Poděbradská  

                   5. Tomáš Hrenák 

                   6. Miroslava Brabcová  

                   7. Jaromír Dýba  

                   8. Tomáš Trčka  

                   9. Tomáš Prais 

Česká strana sociálně demokratická  

                   1. Jana Lenochová 

                   2. Renata Houšková 

                   3. Václav Kalík 

                   4. Kristýna Kalíková 

                   5. Jan Leško 

Dále byla zpracována a podána žádost o dotaci na nákup použitého zásahového automobilu pro SDH Kolešovice 

(1.500.000 Kč),  na Statické zabezpečení, rekonstrukci a modernizaci KD Kolešovice (6.185.000 Kč) a na ČOV a 

kanalizaci stoky A, C a D (3.758.451 Kč). Při hodnocení těchto žádostí nebyla obec úspěšná. 



 

 

PROČ „PETICE“ 

Vážení spoluobčané, v této obci žiji celý život a není mi lhostejné, co se děje kolem nás.                                      

Již několik let pravidelně, naposledy letos na jaře, navštěvuji starostu obce a žádám ho o jediné – o vybudování, resp. 

opravu chodníku a cesty v dolní části obce od domu Rollerů, kolem bytovek, přilehlých ulic až k okálům. Celé roky 

se v této části obce potýkáme s nerovnostmi, výmoly, prachem, loužemi, blátem atd.                   

    Chodí zde občané z velké části obce na autobus, nakupovat, k lékaři, na poštu, maminky vozí děti 

v kočárcích. Nemocní a starší občané „chodí“ o holích. Oni vlastně nechodí, oni zakopávají o nerovnosti, brodí se 

vodou a blátem. A toto je za denního světla. Co potom my všichni, kteří odjíždíme autobusem brzo ráno do zaměst-

nání, nebo se v noci vracíme domů!        

 V Kolešovických listech č. 4/2014 jsem si přečetla článek o sušárně chmele a její rekonstrukci. Jak jsou 

všichni pyšní nad vykonanou prací a dokonce zájmem televize. Kolik to Obec stálo? Já jsem byla vždy odmítnuta se 

žádostí o opravu chodníku s tím, že nejsou peníze a jsou důležitější stavby.      

Pozorně jsme přečetla informace Obecního úřadu. K mému úžasu jsem informována o tom, že se připravuje studie o 

výstavbě chodníku od okálů směrem k potoku a v tu chvíli jsme se rozhodla sepsat „Petici“. Během podepisování 

petice jsem byla 3x na Obecním úřadu a dotazovala se, o jaký chodník se jedná a o jakou část se nechává vypracovat 

studie. Bylo mi řečeno, že je to studie na chodník od okálů, kolem bytovek, Trčků až k potoku.    

 Pane starosto a zastupitelé naší obce, ptám se – když se našly finance na přestavbu a opravu sušárny, najdou 

se i finance na opravu cesty a stavbu chodníků ve výše uvedené části obce? Proč není možné po několikaletých žá-

dostech, urgencích a upozorněních na neutěšený stav kolem bytovek zajistit tyto finanční prostředky?   

 Stála jsme před rozhodnutím. Vzdát se a nechodit za občany získávat další podpisy pod „Petici“, nebo po-

kračovat? Rozhodla jsem se pro druhé jen proto, abychom nezapadli do zapomnění a nezůstalo jen u studie, ale došlo 

k realizaci oprav.            

 Závěrem bych chtěla poděkovat všem, kteří jsou podepsaní. Nenutila jsme nikoho, je to jejich svobodné 

rozhodnutí. Podepsaní občané tuto moji činnost schválili, podporovali a vyjádřili radost nad tím, že někdo dostal 

odvahu a upozornil na dlouholetý problém. Věříme a doufáme, že se i nové zastupitelstvo bude tímto problémem 

zabývat, finanční prostředky najdou a dojde k plné spokojenosti velké části obyvatel Kolešovic.  

       Hana Rudovská 

P.S. Vyzývám odvážné – při a po dešti navlékněte pláštěnky, gumové holínky a projděte se ve výše uvedené části 

obce. Taková procházka po tankodromu Vás jistě nadchne. 

„PETICE“, PROČ? 

Vážení spoluobčané,     

     

 v Kolešovicích žiji celý svůj život a není mě 

lhostejné co se v naší obci děje. Proto jsem v roce 1990 

kandidoval do zastupitelstva obce zejména proto, abych 

se zasadil o ukončení skládkování „různých“ odpadů       

v prostoru pod Zámeckým rybníkem. K tomu jsem    

nepotřeboval petici. Snaha o zlepšení životního prostředí 

mě provází celým mým působením v komunální        

politice.                

V reakci na předchozí článek uvádím k chodníku:      

Paní Rudovská mě několik let nepravidelně, připouštím, 

že naposledy letos na jaře, oslovuje a žádá o jediné – 

vybudování chodníku od bytovky, ve které bydlí, 

k silnici na roh domu paní Rollerové. To ostatní je úče-

lově přidáno, bezpochyby proto, aby petice měla větší 

razanci, a aby se pod ni podepsalo co nejvíce spoluobča-

nů.  

Paní Rudovská si v Kolešovických listech č. 4/2014 

přečetla zde uvedený zápis z pracovní porady konané 

16. 6. 2014, kde v jednom bodu bylo uvedeno, že obec, 

na  základě dohody zastupitelů, oslovila odbornou pro-

jektovou firmu k podání cenové nabídky na studii chod-

níků od okálů k potoku. Panem Pelikánem jí bylo vy-

světleno o jakou trasu se jedná. Nechápu co je na tom 

k úžasu,      a už vůbec ne, proč se rozhodla sepsat petici, 

která postrádá logiku. Petice se totiž sepisuje jako legál-

ní nátlak petentů a podává na příslušný orgán, aby se 

tento musel problémem uvedeným v petici zabývat. 

V tomto případě se zastupitelstvo obce zcela zřejmě 

uvedenou problematikou zabývalo již 3 měsíce před 

podanou peticí. 

Studie je materiál k laické diskusi a je  zhotovována jako 

podklad k výběru projektanta ke zpracování projektové 

dokumentace pro územní a stavební řízení, které končí 

stavebním povolením s nabytím právní moci nebo 

územním souhlasem. Bez tohoto aktu nelze chodníky 

legálně budovat. Trasa je navržena takto: od lávky přes 

potok, okolo bývalé pekárny, okolo Kulhánků, poté přes 

silnici k bytovkám a okolo nich. Jak dále je na zvážení, 

zda pokračovat směrem na Přílepy vpravo nebo vlevo. 

To je hlavně závislé na odborném stanovisku projektan-

ta stavby. Dále je chodník navrhován okolo Ransdorfů 

směrem ke trati, kde na rohu u Bláhů končí. Petice je 

proto, že tato trasa se jeví jako zásadní problém, není 

totiž dle požadavku paní Rudovské. Chodník, který by jí 

osobně vyhovoval, totiž končí u silnice na rohu u Rolle-

rů, kde nelze vybudovat přechod pro chodce. Jistě bude-

te se mnou souhlasit, že takový chodník nemá logiku. 

Rekonstrukce a výstavba chodníků a místních komuni-

kací, včetně rekonstrukce dešťové kanalizace, ve voleb-

ním období 2014 – 2018? Já říkám ano, po částech, ale 

za těchto podmínek: dokončení splaškové kanalizace 

v severní části obce, výstavby veřejného vodovodu pro 

Kolešovice, Zderaz a Heřmanov a za předpokladu získá-

ní dotací (zde se nabízí program Leader na období let 

2015 – 2020, nebo dotace z fondů Středočeského kraje), 

neboť náklady na obnovu a výstavbu všech místních 

komunikací a předpokládaných tras chodníků odhaduji 

ve výši řádově desítek milionů Kč.  



 

 

K sušárně chmele:  Kolik to stálo? 

Paní Rudovská, ptám se, proč jste se nezeptala zastupite-

lů obce včetně mě na veřejném zasedání dne 16. 9. 

2014, kterého jste se zúčastnila? Proč se ptáte přes mé-

dia? Přesto Vám odpovím. Bohužel, bude to dlouhé.          

Rekonstrukce sušárny přišla na 1.050.000,- Kč. Kvůli 

této rekonstrukci bylo založeno občanské sdružení Su-

šárna Kolešovice, které si vzalo tuto akci kompletně na 

starost. Na základě příslibu zastupitelstva obce ze dne 

8.8.2011, že obec poskytne nezbytné prostředky na fi-

nancování povinné spoluúčasti, podalo žádost o dotaci 

do programu Leader poskytovanou Místní akční skupi-

nou Rakovnicko. Akce dotované z programu Leader se 

musí kompletně předfinancovat, to znamená, že občan-

ské sdružení si muselo vzít úvěr ve výši 852.000,- Kč. 

V případě chyby při   realizaci nebo vyúčtování, by do-

tace nebyla proplacena a na splacení úvěru by se členo-

vé sdružení museli složit. Příspěvek k dotaci ve výši 

200.000,- Kč byl řádně projednán na veřejném zasedání 

ZO konaném dne 15. 3. 2014  a schválen usnesením       

č. 28/2014. Příspěvek OS Sušárna Kolešovice byl zařa-

zen do rozpočtu obce na rok 2014, který byl projedná-

ván na veřejném zasedání ZO dne 28. 3. 2014 a schválen 

usnesením ZO č. 38/2014. To vše uvádím ve stručnosti. 

K tomuto by se nechala napsat celá další stránka. 

Paní Rudovská, kdybyste se zúčastnila těchto veřejných 

zasedání, tak jste se nyní nemusela ptát.  

Žiji v Kolešovicích již téměř 57 let. Od doby kdy jsem 

počal rozum brát  vím, že obec podporovala všechny 

spolky v obci, před rokem 1989 sdružených v Národní 

frontě. V roce 1990 nově zvolené zastupitelstvo obce 

navázalo na bohulibou tradici a tyto spolky podporovalo 

i nadále. Dnes je nazýváme občanskými sdruženími. 

Jsou obecním pokladem, o který je třeba pečovat            

a hýčkat jej. Investice obce do občanských sdružení   

působících na jejím území je totožná s investicí rodičů 

do vzdělání jejich dětí. Dle mého názoru je to absolutní 

životní, v našem případě obecní, priorita. My všichni 

bychom si měli vážit lidí, kteří ve svém volném čase      

a bez nároku na jakoukoliv odměnu pracují ve prospěch 

nás všech. Obec pravidelně přispívá na jejich činnost      

a dle potřeby jim pomáhá s opravou budov v jejich 

vlastnictví (sportovci, chovatelé, sušárníci). Je samozřej-

mostí, že obec udržuje a opravuje budovy a pozemky 

své, které jim poskytuje jako zázemí (hasiči, ženy, mys-

livci, modeláři letadel). Vůbec nejvyšší finanční pomoc 

obce z jejího rozpočtu a zajištěním dotací z Fondu     

památek v celkové výši více jak půl milionu Kč, směřo-

vala do památkově chráněné Kolešovické fary, která je 

v majetku chovatelů, a kteří ji využívají jako zázemí pro 

svoji činnost. U obnovy kaple sv. Jana Nepomuckého to 

fungovalo obráceně. V tomto případě naopak finančně 

pomáhalo občanské sdružení Zderaz obci.  

Jak jsem již uvedl, posledního veřejného zasedání, k mé 

radosti přišlo 18 spoluobčanů, se též zúčastnila paní   

Rudovská. V bodě různé jsem přítomné seznámil s tím, 

že na obec byla předána petice iniciovaná paní Rudov-

skou. Dále jsem je obšírně seznámil s problematikou 

budování chodníků a místních komunikací, již jsem výše 

stručně popsal. Jediný dotaz mě položený paní Rudov-

skou v průběhu veřejného zasedání zněl: to co jste nám 

řekl znamená, že chodníky a místní komunikace se    

budou stavět pouze v případě přidělení dotací. Moje 

odpověď zněla ano, neboť obecní finanční prostředky 

budou muset být použity jako povinná spoluúčast.  

Závěrem si dovoluji vyjádřit svoje přesvědčení, že obsah 

článku paní Rudovské, její iniciativa ve věci Petice o 

vybudování (opravu) chodníku v dolní části obce od 

domu Rollerů kolem bytovek k okálům a  jejich načaso-

vání těsně před termínem konání voleb do obecních za-

stupitelstvech má jednoznačný cíl – zdiskreditovat mě 

jako kandidáta ve volbách do zastupitelstva obce v očích 

spoluobčanů. 

Vážení spoluobčané, budu velmi rád, když přijdete 

k volební urně a spravedlivě ohodnotíte moji dlouhole-

tou a nepřehlédnutelnou práci ve prospěch obce. 

S úctou, Martin Dvořák 

LÍSTEČKY Z OBCE  

 Velké poděkování patří spoluobčanovi P. Čečrdlovi a P. Barthelovi, kteří pomohli dopadnout a předat policis-

tům lupiče, který zranil a okradl místního obchodníka. A pak, že jsou občané v naší obci lhostejní. Ještě jsou 
mezi námi tací, kteří pomohou, když je třeba a hlavně, když jde o život, protože v tomto případě měl útočník 
zbraň. 

 Na kulturním domě začala plánovaná rekonstrukce ke snížení energetické náročnosti. Na rekonstrukci dosta-

la obec dotaci ze SFŽP. Konec plánované rekonstrukce je 30. listopadu 2014, čímž pořádání (Mikulášská 
nadílka, v neděli 30.11.2014  a Poslední leč, v sobotu 13.12.2014) nejsou, co se týče pořádání ohroženy. 

 V obci pokračují úpravy travnatých ploch a drobné opravy nejvíce zničených místních komunikací. 

 Pokračuje výstavba kanalizace. Je třeba řídit se pokyny pracovníků, kteří stavební práce provádějí.   

 Začal školní rok. Obec je tedy zase v pracovním týdnu plná dětí. Všichni musíme počítat s pohybem dětí 
zvláště v nebezpečných místech. Např. na rohu dílny Rakochmelu a na komunikaci k dětskému hřišti. 

 Uzavřít sňatek na nádvoří Domova Kolešovice se rozhodli rodáci Lucie Herinková a  Pavel Čech. Novomanže-
lům přejeme, aby na svůj svatební den vzpomínali a na společné cestě životem přejeme hodně štěstí. 

 V historické sušárně se sušily první chmelové šišky česané v sobotu 30. srpna na naší malé chmelnici. 

 V úterý 16.9.2014 se uskutečnilo poslední veřejné zasedání před říjnovými komunálními volbami. 

 Zachovalé oblečení na charitativní účely je možné čisté a zabalené odevzdat ve sběrném dvoře do přistavené-

ho kontejneru.                                                                                                                    - jp - 



 

 

Kulturní přehled, stalo se ... 

 Ve čtvrtek 28. srpna 2014 od 17 hodin si své dostaveníčko u muziky dali důchodci Kolešovic a využili možnosti 

setkání, ještě před započetím rekonstrukce kulturního domu. Necelým 30 účastníkům hrála k poslechu kapela 

Soboťěnka.  

 V sobotu 23. srpna 2014 od 19 hodin se konal III. ročník tanečních čajů pod širým nebem ROCKCHMELE. 

Na podiu nejdříve vystoupilo DHEPO a dvě hodiny po začátku akce, nám svou tvorbu představila kapela 2ND 

(SECOND).  Koncert se líbil a ti  posluchači se k domovům rozcházeli několik desítek minut po půlnoci.  

 Týden uběhl jako voda a byla tu KOLEŠOVICKÁ DOČESNÁ. Kdo chtěl  česat u tyčové chmelnice, přišel 

už po sedmé hodině a ráno začal tradiční česáčskou snídaní. Domácím moučníkem, lívanci, koláčem, čajem     

anebo černou kávou, kterou připravily členky ČSŽ Kolešovice. V Kolešovicích se již třetím rokem pěstuje 

chmel tak, jak se pěstoval na začátku minulého století. Chmelová réva se nešplhá po drátku zavěšeném na 

chmelové konstrukci, ale obepíná dřevěné tyče zapíchnuté v zemi. Několik minut před osmou se každý chopil 

stoličky, vzal košík a netrpělivě čekal na přinesený první chmelový štok.  Letos šlo vytahování tyčí o něco    

rychleji, oproti jiným letům, neboť tyče jsou na konci seříznuté a i deštivé počasí na tom mělo svůj podíl. Česá-

čům doslova mizely štoky pod rukama a hlávky přibývaly do koše. Kolem desáté dopoledne náves připomínala 

mraveniště. Česali mladí i staří, místní, hosté, přespolní a i chalupáři se Dočesné zúčastnili. Však se chmel letos 

také povedl. V deset hodin byla vydatná svačina a snad i to byl důvod, že oběd nebyl přesně v poledne, ale         

o hodinu déle.  To už ale na chmelnici stál poslední štok, jehož očesání zkomplikovala malá přeháňka, která 

k všeobecné radosti všech přítomných rychle ustoupila.  Česáči za každý načesaný věrtel v průběhu dopoledne 

dostávali dnes už historické plíšky, kolečka o velikosti mince s vyraženým názvem JZD Kolešovice. Poté plné 

žoky putovaly do historické sušárny stojící hned vedle. Tu 

se podařilo po  několika letech zrekonstruovat díky přidě-

lení dotace z MAS Rakovnicko a zprovoznit. Kdo chtěl, 

mohl si prohlédnout, jak chmel sušili naši dědové. Chmel-

nice vydala jedenáct žoků Žateckého poloraného červeňá-

ku, to znamená sto  deset věrtelů. Chmel bude prodán   

spolu s chmelem z Rakochmelu. O to, jaké z něj bude pivo 

nepřijdeme. Budeme mít možnost ochutnat ho o Havel-

ském posvícení. Asi z pěti kilogramů pivo uvaří pivovar 

v Mutějovicích právě na posvícení. Po práci se  rozjela 

oslava dočesné. K poslechu vyhrávala do 16 hodin kapela 

Švejk Band. K občerstvení nechybělo samozřejmě i dobré 

pivo a občané po skončení Dočesné vydrželi posedět až do 

večerních hodin.      

      -  bp - 

… a teď z jiného soudku 

Zbývá vám zelenina? Udělejte si jednoduchou zeleninovou hořčici. 

Recept je velmi jednoduchý, a máme-li  mixér, jsme s lahodnou      

pochoutkou/třeba ke grilovanému masu/ za chvilku hotovi.  

Co budeme potřebovat:                                                                                                                                                                                                                                        

Očistěnou a nakrájenou zeleninu povaříme do měkka /asi 20 minut/, pak přidáme vše ostatní kromě hořčice a povaří-

me ještě asi 10 minut.  Před dokončením přidáme hořčici, vše rozmixujeme a zavaříme do skleniček asi 30 minut při 

80 stupních Celsia. 

Další varianta: k zelenině při vaření přidáme ½ sáčku Deka, přidáme přísady, rozmixujeme, znovu přivedeme k varu, 

ale už nevaříme. Horké hned plníme do skleniček.  

1 kg  rajčat 3  -  6 kusů feferonek 

1 kg paprik  2 dl  rostlinného oleje 

1 kg  cibule  2 dl  octa 

10 stroužků česneku 2 dl  plnotučné hořčice  

130 g cukru 80 g  soli a dle chuti mletý pepř  



 

 

Okresní výstava drobného zvířectva v Kolešovicích 

Český svaz chovatelů, základní organizace Kolešovice oznamuje občanům, že ve dnech 11. a 12. října pořádá 

„Okresní výstavu králíků, drůbeže, holubů, okrasného ptactva a kožešinových zvířat. Bude otevřena 

v sobotu od 8 do 16 hodin, v neděli do 14 hodin. V rámci soutěže chovatelů bude 

v každé kategorii vyhlášeno nejlépe posouzené zvíře nebo kolekce zvířat. V neděli 

od 13 hodin proběhne předání pohárů Českého svazu chovatelů, okresní organizace 

Rakovník - př. Jiřím Kinkalem. Pohár starosty Obce nejlepšímu chovateli ZO – p. 

Martinem Dvořákem a předseda ZO př. František Lill předá vystavovatelům čestné 

ceny. 

Na výstavě bude možnost zakoupit zdravá chovná zvířata. Dále bude po oba dva dny 

otevřena prodejna chovatelských a zahradnických potřeb, prodej krmiv atd.           

Občerstvení a bohaté ceny ve Štěstíčku zajištěny. Pro pobavení dětí bude vystaveno 

několik činčil, nutrií, miniprasátek, koz a ovcí. 

         Na Vaši návštěvu se těší pořádající ZO.  

         Jednatelka M. Řežábková 

Kam za kulturou …  

"ŘÍJEN V SUŠÁRNĚ CHMELE" 

 

1. MODELY HRADŮ KŘIVOKLÁTSKA 

Sušárna Kolešovice Vás zve na výstavu Hrady Křivoklátska. V 

prostorách obnovené sušárny chmele budou k vidění od pátku 

10. do neděle 12. října 2014. Jedná se o unikátní dřevořezby 

řezbáře Libora Daenemarka z Přílep, se kterým dílo vytvářel     

i hrnčíř Jiří Duchek z Mutějovic. Vystaveny budou modely 

hradů Křivoklát, Krakovec, Týřov, Džbán a Jivno. Dveře       

do sušárny budou otevřeny takto: 

pátek 10. 10.  od 14 do 22 hodin 

sobota 11. 10.  od 9 do 17 hodin  

neděle 12. 10.  od 9 do 15 hodin 

Vedle modelů hradů bude k vidění kompletní chmelařský a 

pivovarnický betlém rovněž vyrobený Liborem Daenemarkem 

a Jiřím Duchkem.  

2. KOLEŠOVICKÉ PIVO 

Po téměř devadesáti letech se v Kolešovicích bude čepovat 

opět kolešovické pivo. Půjde o světlý, dvanáctistupňový ležák, 

k jehož chmelení byl použit ručně česaný chmel z tyčové 

chmelnice a usušený na sušárně chmele v Kolešovicích. Pivo 

bylo uvařeno v Poddžbánském pivovaru v Mutějovicích.     

Poprvé bude omezené množství piva na čepu v prostorách   

sušárny Kolešovice, a to po celou dobu výstavy modelů hradů 

Křivoklátska (10. - 12. 10. 2014) a o Pěknou hodinku (20. 10. 

2014). Jste zváni k ochutnávce. 

3. PĚKNÁ V SUŠÁRNĚ CHMELE 

Přijměte pozvání na Pěknou hodinku do Sušárny Kolešovice. 

Sušárna chmele bude k malému posezení (30 míst) při        

svíčkách v rámci kolešovického posvícení otevřena v pondělí 

20. října 2014 od 16 hodin do půlnoci. Podáváno bude Kolešo-

vické pivo (světlá dvanáctka) a drobné posvícenské občerstve-

ní. Posezení bude zpříjemněno reprodukovanou hudbou a tope-

ním v peci. Sezení je možné si zpestřit prohlídkou chmelařské-

ho a pivovarského betlému či nových modelů hradů Křivoklát-

ska. Srdečně zve sdružení Sušárna Kolešovice. 

   Radomír Dvořák 

Kolešovické pivo ve spilce - spilka je část 

pivovaru, ve které probíhá kvašení piva. Bývá 

umístěna ve sklepních prostorách, kvůli zajištění 

nízké teploty je často chlazena chladícím zaříze-

ním. K chlazení se užívalo a dodnes často užívá 

rozvodní potrubí s chlazenou slanou vodou             

- solankou. Ta zamrzá při nižší teplotě, než čistá 

voda. Ještě předtím používaly pivovary k chlazení 

zásoby ledu, které si vytvořily v zimních měsících.         

Samotné kvašení ve spilce probíhá v otevřených 

kádích, na hladině kvasícího piva se tvoří pěna. 

Moderní velké pivovary se již nestaví s klasickou 

sklepní spilkou. Kvašení probíhá ve velkých       

svislých válcových nádržích.   

http://cs.wikipedia.org/wiki/Pivovar
http://cs.wikipedia.org/wiki/Kva%C5%A1en%C3%AD
http://cs.wikipedia.org/wiki/Pivo
http://cs.wikipedia.org/wiki/Potrub%C3%AD
http://cs.wikipedia.org/wiki/Led
http://cs.wikipedia.org/wiki/P%C4%9Bna
http://cs.wikipedia.org/wiki/Sklep


 

 

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

ZPRÁVIČKY Z MŠ  -  nový školní rok  

 
I v dalším školním roce Vás budeme informovat o tom co se děje v naší mateřské škole.  

Nejprve několik čísel. 

V roce 2014/2015 nás bude v mateřské škole 38. Učitelky H. Regálová a M. Herinková se starají o mladší děti,    

kterých je 23 (z toho 15 nově příchozích). Pod vedením paní učitelky D. Drozdové jsou pak zbývající děti staršího 

věku. 

A co jsme již prožili od nedávného začátku roku? 

1. září 2014 jsme zahájili školní rok a přivítali jsme nové děti. 

9. září 2014 proběhla třídní schůzka, kde jsme probrali především výuku anglického jazyka, kterou chceme v naší 

školce zavést. 

Jak se daří dětem v angličtině, i ne jen o tom, vás budeme informovat příště. 

V říjnu máme pro vaše děti přichystáno několik akcí: 

13.10. Workshop Bylinky                    

Děti si vyslechnou pohádku, seznámí se se základními bylinkami. Vytvoří si voňavý pytlík plný levandulových kvě-

tů, namíchají si vlastní bylinkový čaj a zasadí si svou bylinku.                 

15.10. divadelní představení Princezny jsou na draka.                                                                                             

16.10. divadelní představení O Šípkové Růžence souboru Sedmihlásek.                                                                

17.10. divadelní představení souboru Letadlo.   

                                                                                                     Za MŠ D. Drozdová - učitelka 

CO NOVÉHO V NAŠÍ ŠKOLE? 

 Jestli je ve škole něco nového jsou na začátku každého 

školního roku zvědavé všechny děti. Pro prvňáčky je 

vše   nové. Na druháčky se těšila jiná paní učitelka než 

byli zvyklí, a to paní učitelka Mgr. R. Zemjanková.  Na 

čtvrťáky čekal pan učitel Mgr. L. Fukárek. I pro šesťáky 

to bude změna.  Na druhém stupni se očekává více    

samostatnosti a také budou mít novou třídní učitelku 

Mgr. M. Zápalovou. 

 Pedagogický sbor posílili noví učitelé  - paní učitelka 

Mgr. M. Rálišová (anglický jazyk) a pan učitel           

Ing. L. Pazák (fyzika, matematika) a vrátila se paní uči-

telka Mgr. L. Kocová po narození syna.  Paní učitelka 

M. Šedivcová přešla na jinou školu.  

 Také v letošním roce budou děti sbírat starý papír, zapo-

jí se do RECYKLOHRANÍ sběrem nefunkčních        

malých elektrických spotřebičů (objemnější spotřebiče 

pouze televizory, PC a monitory). Už není možné při-

vést lednice, mrazáky, pračky atd. 

 PODĚKOVÁNÍ   -   Děkujeme za sponzorský dar 

(hračky) do školní družiny paní Bláhové. S darovanými 

hračkami si děti již hrají. 

                                                 - jp - 

1. ZÁŘÍ V I. TŘÍDĚ 

Dne 1.9.2014 proběhlo slavnostní zahájení nového školního 

roku, kterého se kromě žáků a  jejich   rodičů zúčastnili             

i      zástupci jednotlivých spádových obcí. Děti obdržely balíč-

ky se školními  pomůckami a drobnými dárečky. Věříme, že               

i ostatní školní dny proběhnou ve stejně příjemné atmosféře.  

               Anna Čechová  

BESEDA O ÚSTNÍ HYGIENĚ  

Dne 18. 9. 2014 proběhla na 1. stupni beseda o 

ústní hygieně, kterou si připravili studenti stoma-

tologie. Žáci si přinesli své zubní kartáčky a   

nacvičovali správné čištění chrupu. Beseda byla 

zajímavá a získané vědomosti žáci jistě v praxi 

využijí.     



 

 

Sbor dobrovolných hasičů Kolešovice informuje …  

STŘÍPKY ZE ŽIVOTA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 

 

 

 

MLADÍ HASIČI 
Nová soutěžní sezona mladých hasičů začala zostra.         

Na první schůzce ve čtvrtek 4. 9. se sešlo 7 dětí z přípravky 

(3-6 let) a 5 z kategorie mladší ( 6-11 let) a hned se pustily 

do trénování, protože nás už v soboru 6. 9. čekala netradiční 

Soutěž dráčka Soptíka ve Slabcích. Na soutěž jednotlivců 

jsme vyrazili v nových soutěžních tričkách. První disciplí-

nou byl běh přes překážky, dále pak hod míčkem nebo    

šipkami a překonání lana. Z našeho týmu se nejlépe umístili 

Šimon Peroutka – 4. místo v přípravce a Tadeáš Peroutka ‒ 

10. místo v kategorii mladší. Všech deset kolešovických 

závodníků splnilo dané úkoly bez chyb a s velkým nasaze-

ním!  

Úkolem hasičů není jen hašení požá-

rů, likvidace automobilových nehod 

atp., ale také preventivní působení 

na společnost. Připomenutí údržby 

spalinových cest se hodí zvláště 

v období nadcházející topné sezóny. 

Připomeňme si tedy Nařízení vlády č. 

91/2010 Sb. o podmínkách požární 

bezpečnosti při provozu komínů, 

kouřovodů a spotřebičů paliv. Provoz 

spalinové cesty a spotřebiče se pova-

žuje z pohledu legislativy za bezpeč-

ný, pokud jsou v požadovaných      

lhůtách provedeny příslušné kontroly 

a nejsou-li při nich shledány závady. 

Četnost jednotlivých úkonů se odvíjí 

od výkonu spotřebiče paliv a druhu 

používaného paliva. Ve většině přípa-

dů stačí jedna kontrola ročně!     

Nařízení vlády mluví také o revizi 

spalinové cesty, vypalování komína a 

doporučení, jak často provádět    

čištění spotřebičů paliv.                              

U spotřebičů paliv je třeba být opatr-

ný – špatné zacházení s kamny na 

pevná paliva může vést často 

k požáru. Nánosy sazí a nespáleného 

uhlíku na vnitřních stěnách spalinové 

cesty jsou silně hořlavé. Při komíno-

vém požáru stoupá teplota uvnitř 

komína až na 1000 stupňů Celsia. 

Není pak překvapující, že se zároveň 

vznítí strop či střecha. Zvláštní pozor-

nost zaslouží spotřebiče na plynná 

paliva – zemní plyn nebo propan-

butan. Jsou zrádné především hroz-

bou otravy. Pokud spalinová cesta 

nefunguje u spotřebiče na tuhá    

paliva, spaliny se obvykle viditelně 

vracejí do prostoru a také páchnou. 

U spotřebičů na plyn mají spaliny 

charakter páry – oxid uhelnatý je 

bezbarvý a nedráždivý plyn bez    

zápachu. Uživatel tedy závadu nemu-

sí vůbec zaregistrovat.               

Ne na všechny úkony musí přijít   

kominík. V případě spotřebičů na 

pevná paliva o výkonu do 50kW je 

možné vyčistit spalinovou cestu   

sloužící pro odtah spalin vlastními 

silami. Pokud tak učiníme, musíme 

tuto činnost zaznamenat do požární 

knihy. Kominíci zajišťují kontroly       

a revize spalinových cest. Tato kon-

trola obsahuje ověření, zda má spali-

nová cesta volný průřez, dále kontro-

la provozní a požární bezpečnosti 

spalinové cesty. Revize se provádí 

v případech uvedení spotřebiče do 

provozu nebo při změně paliva.    

Revizi může provádět buď revizní 

technik komínů či spalinových cest 

nebo specialista bezpečnosti práce – 

revizní technik komínových systémů. 

 

Za SDH Jaroslava Čečrdlová 

PREVENCE  

Převzato a upraveno z http://bydleni.idnes.cz/kontrola-kominu-02f-/stavba.aspx?c=A130223_123443_stavba_rez 

POŽÁR 
Jednotka požární ochrany zaznamenala 

v uplynulém období jeden velký výjezd. Ve 

čtvrtek 21. 8. Kolem čtvrté hodiny odpolední 

vyrazili spolu s profesionálními hasiči 

z Kladna, Rakovníka také dobrovolní hasiči 

z Kolešovic,      Kněževsi, Chrášťan, Mutějo-

vic a Čisté k požáru strniště a obilí na poli 

mezi Kněževsí a Hořesedly. Jednalo se o   

rozsáhlý požár – hořelo na ploše 400 x 100 

metrů. Na místo byly přivolány traktory při-

pravené oborávat plochu    požáru, aby se 

oheň dále nešířil. Zhruba za hodinu se podaři-

lo dostat oheň pod kontrolu a za další hodinu 

byl požár zlikvidován. Jako příčinu požáru 

uvedla mluvčí středočeských hasičů vznícení 

slámy v okolí výfukového potrubí osobního 

vozu. 

Z MÉDIÍ 
V první polovině měsíce září se v médiích objevila zpráva o tom, 

že hasiči profesionální i dobrovolní dostanou od    Evropské unie 

miliardy na novou techniku. Rádi bychom k této zprávě uvedli 

podrobnější informace. Nebude se jednat o plošné nakupování 

nových zásahových vozidel nebo nové výzbroje. Evropská komise 

schválila projekt nazvaný    Připravenost hasičského záchranného 

sboru České republiky k řešení povodní. Celkový rozpočet projek-

tu je přes 1, 4 mld. korun (z EU bude 85% a 15% ze státního 

rozpočtu). Jak uvedlo Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, největší 

investice budou spočívat v pořízení moderní techniky a technolo-

gií pro záchranné a likvidační práce – např. velitelské automobily, 

nosiče kontejnerů a kontejnery, velkokapacitní čerpadla a mobilní 

čerpací stanice, plavidla, vyprošťovací a terénní automobily.  

Dále bude pořízena základna pro dislokaci speciálních sil hasič-

ského záchranného sboru nebo sklad prostředků humanitární 

pomoci obyvatelstvu. (Zdroj: Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, 

www.mmr.cz) 

http://bydleni.idnes.cz/kontrola-kominu-02f-/stavba.aspx?c=A130223_123443_stavba_rez


 

 

Stalo se v našem Domově . . .  

LÉTO V DOMOVĚ     

  
Léto v našem Domově strávili naši senioři opět velmi aktivně a 

přestávkami k nabrání sil pro další zážitky. Naší největší akcí 

byl třídenní pobyt v penzionu Ludmila u Berounky 

v Roztokách u Křivoklátu. Výlet jsme uspořádali ve spolupráci 

s Domovem Na Zátiší Rakovník. Nejen za sebe mohu určitě 

říci, že přestože jsme neměli program nabitý do poslední     

minuty, určitě jsme se nenudili. První den čekal na naše uživa-

tele turnaj v petangu a oblíbené Bingo. Další den si klienti   

poměřili síly ve vědomostním kvízu a navštívil nás pan Honza 

Kubík s heligonkou. Tímto musíme poděkovat panu Parožkovi 

a všem zaměstnancům penzionu za výborné jídlo a ochotu, se 

kterou se o nás starali. 

Dne 23. 8.2014 jsme uspořádali výlet, jehož cílem byla       

projížďka historickým vlakem z Lužné u Rakovníka 

do Kolešovic. V průběhu cesty vlakem naši senioři zavzpomí-

nali na to, jak v takových vlacích s dřevěnými lavicemi jezdili 

do školy, zaměstnání i na výlety.  Příští rok si tuto zajímavou 

cestu určitě opět rádi zopakujeme. 

K létu patří určitě mimo jiné i vůně grilovaných klobásek a 

buřtů, a když k tomu zahraje náš oblíbený hudebník Honza 

Kubík, najde se u nás jen málo těch, kteří by takovému lákadlu 

odolali. Minulý rok Domov zakoupil velký multifunkční gril, 

který tento rok opravdu nezahálel. 

Začátek školního roku se nesl již tradičně ve znamení Sportov-

ních a vědomostních klání v domovech ve Smečně a Unhošti. 

Naši klienti nás skvěle reprezentovali a přivezli si i několik 

výherních míst.  

V nadcházejícím období nás čekají: 

1.října Den seniorů a vernisáž výtvarné soutěže pro děti 

z MŠ a ZŠ vyhodnocením soutěže. Jako dárek 

naše uživatele navíc čeká vystoupení dechové 

kapely Rakonka.  

16. října Posvícenské posezení s heligonkářem Honzou 

Kubíkem 

11.listopadu Svatomartinské povídání a ochutnávka vín 

 

Každý den naše aktivizační pracovnice připravují pro uživatele 

pravidelné skupinové a individuální aktivity přizpůsobené    

jejich možnostem a zájmům. Chtěla bych tedy představit jednu 

z nich.       

  

CESTOMÁNIE     

  
Každý týden se naši uživatelé vydávají prostřednictvím aktivi-

zační pracovnice Dity Zwettlerové do zajímavých a mnohdy 

neznámých míst České republiky a světa. Senioři mají možnost 

zavzpomínat si, kde pobývali v době, kdy rádi cestovali. 

O místech, která je nejvíce zajímají si společně povídají. 

Ke každému tématu bývá promítnuto DVD, kde si zajímavá 

místa mohou prohlédnout. Během této aktivity často uživatelé 

vyprávějí zážitky z návštěv těchto míst. Tato aktivita patří mezi 

velmi oblíbené a hojně navštěvované. Nesmí chybět ani dobrá 

káva a moučník upečený našimi uživateli při společném kuch-

tění. 

 

  Bc. Martina Hejdová, sociální pracovnice 
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V l a s t a  R a n s d o r f o v á   

Z d e n k a  Z u s k o v á  

E d u a r d  H o r n í k  

J a r o s l a v a  Č e č r d l o v á  

Z d e ň k a  H o u b o v á  

  

S t a n i s l a v  F r ý d a   

M a r i e  H r e n á k o v á  

 

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V ZÁŘÍ A ŘÍJNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

Počasí v obci. Jak bylo ? 

S R P E N  

T EP L O TY V S RP NU [ °C ]  
SR Á ŽK Y V  SR PN U   

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum 

2012 39,5 20.08.2012 5,5 14.08.2012 19,80 59,0 35,0 31.08.2012 

2013 38,5 03.08.2013 6,0 15.08.2013 18,48 153,0 72,0 04.08.2013 

2014 33,0 10.08.2014 4,0 25.08.2014 16,97 71,5 15,0 27.08.2014 

Č E R V E N E C  

T EP L O TY V Č E RV E N CI    [ ° C]  
SR Á ŽK Y V Č ER V EN CI  

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2012 35,5 27.07.2012 6,5 23.07.2012 19,49 89,5 29,0 03.07.2012 

2013 40,0 28.07.2013 7,5 13.07.2014 21,19 31,5 15,0 29.07.2013 

2014 35,5 19.07.2014 8,0 03.07.2014 20,37 134,0 50,0 30.07.2014 

Společenská kronika   

ŘEKLI SI SVÉ    „ano“ 

Lucie Herinková a Pavel Čech,          

oba  bytem Kolešovice, uzavřeli          

v sobotu 13. září 2014         

manželský svazek na nádvoří     

  zámku v Kolešovicích.            

  Srdečně blahopřejeme!  

 
     Dne 21. září 2014 nás opustila paní Ingeborg ČERN Á.                   

 Dne 28. září 2014 nás opustil pan Jiří  D V OŘÁ K.   

             Č e s t  j e j i c h  p a m á t c e  ! 

  Ema Drvota *  15. července 2014             

 

EMĚ PŘEJE PŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.                        

        ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY  

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

